
P R O T O K Ó Ł Nr XXV/13 

z sesji Rady Gminy Rypin 

odbytej w dniu 19 lutego 2013 r. 
 

         XXV sesja Rady Gminy Rypin odbyła się w dniu 19 lutego 2013 r. o godz. 

1100 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Rypin i trwała do godz. 1400. 

 

Sesję Rady Gminy Rypin rozpoczęto odśpiewaniem hymnu państwowego. 

 

Do p-ktu 1-ego a 

 Sesji przewodniczył Marek Paweł Śmiechewicz– Przewodniczący Rady 

Gminy Rypin. 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz dokonał otwarcia XXV 

sesji Rady Gminy Rypin. Przywitał wójta gminy, radnych, pracowników urzędu 

oraz pozostałych gości.  

Następnie przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz stwierdził, że na 

ustawowy skład 15 radnych rady gminy w sesji uczestniczyło 14 radnych.  

Nieobecny radny: Marek Cieplak. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

 Przewodniczący rady gminy – Marek Paweł Śmiechewicz poprosił 

wszystkich o powstanie i uczczenie minutą ciszy pamięć, zmarłego byłego sołtysa 

sołectwa Starorypin Prywatny Czesława Wysockiego. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1/ Janusz Tyburski – wójt gminy, 

2/ Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy, 

3/ Halina Słowik – kierownik GOPS w Rypinie, 

4/ Marzena Zdrojewska – inspektor urzędu gminy, 

5/ Roman Michalski – inspektor urzędu gminy, 

6/ Wiesław Skonieczny – inspektor urzędu gminy, 

7/ Ryszard Potwardowski – radny Rady Powiatu w Rypinie, 

8/ Piotr Pawłowski – radny Rady powiatu w Rypinie, 

9/ Piotr Makowski – radny Rady Powiatu w Rypinie, 

10/ Tomasz Jezierski – prezes ZOG ZOSP RP w Rypinie 

11/ sołtysi – według załączonej do protokołu listy obecności. 

 

Do p-ktu 1-ego b 

            Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod 

głosowanie przyjęcie protokołu z obrad XXIV sesji rady gminy odbytej w dniu 28 

grudnia 2012 r. Radni nie wnieśli uwag do protokołu i w głosowaniu jawnym, 

jednogłośnie  (14 głosów ,,za”) przyjęli protokół z XXIV sesji. 

  

Do p-ktu 1-ego c       

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz przedstawił 

porządek obrad XXV sesji rady gminy. Nie zgłoszono wniosków o zmianę 

porządku obrad. 



2 

 

 

Radni przyjęli następujący porządek obrad:      

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie  obrad XXV sesji rady gminy i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie protokołu XXIV sesji rady gminy odbytej w dniu 28 grudnia  

2012 r. 

c) przyjęcie porządku obrad XXV sesji rady gminy. 

 

2. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 rok. 

a) przedstawienie planu pracy Komisji Rewizyjnej, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 

2013 rok. 

 

3. Przyjęcie planów pracy stałych komisji rady gminy na 2013 rok. 

a) przedstawienie planu pracy Komisji Budżetowej, 

b) przedstawienie planu pracy Komisji Oświatowej, 

c) przedstawienie planu pracy Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi, 

d) przedstawienie planu pracy Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej  

i Bezpieczeństwa Publicznego, 

e) pytania, uwagi. 

 

4. Przyjęcie sprawozdań z działalności stałych komisji rady gminy za 2012 rok. 

a) przedstawienie sprawozdania Komisji Rewizyjnej, 

b) przedstawienie sprawozdania Komisji Budżetowej, 

c) przedstawienie sprawozdania Komisji Oświatowej, 

d) przedstawienie sprawozdania Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi, 

e) przedstawienie sprawozdania Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej  

i Bezpieczeństwa Publicznego, 

f) pytania, uwagi, 

g) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności komisji  

za 2012 rok. 

 

5. Wprowadzenie zmian w budżecie gminy Rypin na 2013 rok. 

a) opinia komisji,  

b) pytania, uwagi, 

c) podjecie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu  

gminy Rypin na 2013 rok. 

 

6. Uchylenie uchwały Nr XXIV/139/12 Rady Gminy Rypin z dnia 28 grudnia 2012 r. w   

    sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami  

    komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości obowiązującej na terenie Gminy  

    Rypin. 

a) pytania, uwagi. 
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b) podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały. 

 

7. Określenie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami  

    komunalnymi. 

a) opinia komisji,  

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi obowiązującej na terenie  

Gminy Rypin. 

 

8. Uchwalenie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Rypin. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Rypin. 

 

9. Określenie przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych na terenie Gminy Rypin,  

    których właścicielem jest Gmina Rypin oraz warunków i zasad  

    korzystania z tych przystanków. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

zlokalizowanych na terenie Gminy Rypin, których właścicielem jest Gmina Rypin oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

 

10. Wyrażenie zgody na zamianę nieruchomości. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

 

11. Wyrażenie zgody na nabycie nieruchomości. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zajęcia stanowiska w przedmiocie wystąpienia/     

     niewystąpienia przyczyny wygaśnięcia mandatu radnego. 

a) stanowisko Komisji Rewizyjnej, 

b) wyjaśnienie radnego, 

c) pytania, uwagi, 

d) podjęcie uchwały w sprawie zajęcia stanowiska w przedmiocie wystąpienia/ 

niewystąpienia przyczyny wygaśnięcia mandatu radnego.  
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13. Informacja wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

a) przedstawienie informacji wójta o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym, 

b) pytania, uwagi. 

 

14. Wolne wnioski zapytania, informacje. 

a) zgłaszanie wniosków, pytań, 

b) udzielanie odpowiedzi na zgłoszone wnioski, pytania. 

 

15. Zakończenie obrad XXV sesji rady gminy. 

 

 Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy zamknął punkt 1 

porządku obrad. 

 

Do p-ktu 2-ego 

 Przewodniczący rady gminy – Marek Paweł Śmiechewicz poprosił radną 

Wiesławę Sokołowska o przedstawienie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy na 2013 rok.  

 

Do p-ktu 2-ego a 

 Wiesława Sokołowska – przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła 

plan pracy komisji na 2013 rok. 

 

Do p-ktu 2-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 2-ego c 

 Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod 

głosowanie uchwałę  w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 

rok. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 14 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 2 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXV/143/13 stanowi załącznik do protokołu. 

  

Do p-ktu 3-ego 

Przewodniczący rady gminy – Marek Paweł Śmiechewicz poprosił 

przewodniczących komisji o przedstawienie planów pracy komisji na 2013 rok. 

 

Do p-ktu 3-ego a 

 Jan Dytrych – przewodniczący Komisji Budżetowej przedstawił plan pracy 

komisji na 2013 rok. 
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Do p-ktu 3-ego b 

 Mariola Budzanowska – przewodnicząca Komisji Oświatowej 

przedstawiła plan pracy komisji na 2013 rok. 

 

Do p-ktu 3-ego c 

 Adam Szalkowski – przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi 

przedstawił plan pracy komisji na 2013 rok.  

 

Do p-ktu 3-ego d 

 Jadwiga Podgórska – przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej 

i Bezpieczeństwa Publicznego przedstawiła plan pracy komisji na 2013 rok. 

 

Plany pracy komisji stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Do p-ktu 3-ego e 

Pytania, uwagi zgłosił: 

1/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

Zwracając się do przewodniczących komisji rady gminy prosił o zwrócenie 

większej uwagi na treść protokołów sporządzanych z odbytych posiedzeń. 

Protokoły powinny zawierać bardziej precyzyjne zapisy oraz bardziej 

odzwierciedlać obraz posiedzenia dla mieszkańców gminy.  

 

Do p-ktu 3-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę  w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności komisji za 2012 rok. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 14 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

 

 

Janusz Tyburski – wójt gminy 

Poinformował przewodniczącego rady gminy, iż głosowanie nad w/w projektem 

uchwały powinno się odbyć w punkcie 4 porządku obrad. 

 

Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

Przeprosił za pomyłkę nad głosowaniem w/w projektu uchwały informując, że 

ponowne głosowanie nastąpi w punkcie 4 porządku obrad. 

 

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 3 porządku obrad. 

 

Do p-ktu 4-ego 

 Przewodniczący rady gminy – Marek Paweł Śmiechewicz poprosił 

przewodniczących komisji o przedstawienie sprawozdań z działalności komisji za 

2012 rok. 
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Do p-ktu 4-ego a 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła 

sprawozdanie z działalności komisji za 2012 rok. 
 

Do p-ktu 4-ego b 

Jan Dytrych – przewodniczący Komisji Budżetowej przedstawił 

sprawozdanie z działalności komisji za 2012 rok. 
 

Do p-ktu 4-ego c 

 Mariola Budzanowska – przewodnicząca Komisji Oświatowej 

przedstawiła sprawozdanie z działalności komisji za 2012 rok. 

 

Do p-ktu 4-ego d 

 Adam Szalkowski – przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi 

oraz radny Kazimierz Wiśniewski przedstawili sprawozdanie z działalności komisji 

za 2012 rok.  

 

Do p-ktu 4-ego e 

 Jadwiga Podgórska – przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej 

i Bezpieczeństwa Publicznego przedstawiła sprawozdanie z działalności komisji za 

2012 rok. 

 

Sprawozdania z działalności komisji za 2012 rok stanowią załącznik do niniejszego 

protokołu. 
 

Do p-ktu 4-ego  c 

 Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod 

głosowanie uchwałę  w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności komisji za 

2012 rok.  

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 14 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 4 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXV/144/13 stanowi załącznik do protokołu.  
 

Do p-ktu 5-ego  

 Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy przedstawiła informację w 

sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok. W załączniku nr 3,  który dotyczy 

zadań inwestycyjnych przewidzianych do realizacji w 2013 roku wprowadzono 

dwa zadania niezrealizowane w 2012 rok tj.: 

 ,,Wykup nieruchomości pod przepompownię ścieków w miejscowości 

Sikory” w kwocie 6.000 zł, 

 ,,Wykup nieruchomości w miejscowości Głowińsk” w kwocie 25.000 zł.  

Dodatkowo również wprowadzono dwa nowe zadania tj.: 

 ,,Zakup samochodu ciężarowego” na kwotę 100.000 zł, 
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 ,,Wykup nieruchomości – powiększenie SUW w Starorypinie’’ na kwotę 

4.000 zł. 

Dokonano zmiany w nazwie zadania inwestycyjnego, przed zmianą było: 

,,Modernizacja zbiornika wody uzdatnionej SUW Borzymin”, po zmianie: 

,,Modernizacja hydroforni – SUW Borzymin”. 

W celu zabezpieczenia środków finansowych na w/w zadania dokonano zmian w 

wydatkach: 

 w dziale Transport i łączność zmniejszono plan o kwotę 35.000 zł, 

 w dziale Gospodarka mieszkaniowa zwiększono plan o kwotę 35.000 zł 

(zakup nieruchomości), 

 w dziale Oświata i wychowanie zmniejszono plan o kwotę 100.000 zł 

(zmniejszenie wartości zadania pod nazwą rozbudowa Szkoły Podstawowej 

w Starorypinie Rządowym – dobudowa klatki schodowej, zadanie zostanie 

wykonane sposobem gospodarczym), 

 w dziale Pozostała działalność plan wydatków zwiększono o kwotę 100.000 

zł (zakup samochodu ciężarowego), 

 w dziale Kultura fizyczna: przyznano dotacje celowe na realizację zadań z 

zakresu rozwoju sportu w Gminie Rypin tj.: Ludowy Klub Sportowy GROT 

– 60.000 zł oraz Uczniowski Klub Sportowy Gimnazjum w Kowalkach – 

15.000 zł. W związku z tym nastąpiła zmiana klasyfikacji budżetowej § 

4210, 4260, 4300 zastąpiono § 2820 – dotacja celowa. 

W wyniku proponowanych zmian w budżecie gminy na 2013 rok zarówno 

dochody, wydatki jak i deficyt nie uległ zmianie. 

 

Do p-ktu 5-ego  a 

 Przewodniczący komisji budżetowej Jan Dytrych przedstawił pozytywną 

opinię komisji w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok. 

 

Do p-ktu 5-ego  b 

Pytanie zgłosił: 

1/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy  

Poinformował, że na poprzedniej sesji rady gminy wpłynęło pismo ze 

Starostwa Powiatowego w Rypinie w sprawie realizacji w kosztach inwestycji 

drogowych. Następnie skierował pytanie do wójta gminy, czy w w/w sprawie są 

wytypowane odcinki dróg? 

 

Odpowiedzi udzielił: 

1/ Janusz Tyburski – wójt gminy 

W odpowiedzi na pytanie przewodniczącego rady wyjaśnił, że urząd 

wystosował korespondencję do Starostwa Powiatowego w Rypinie. Pracownik 

urzędu gminy Pan Roman Michalski wskazał 4 odcinki dróg przewidzianych do 

realizacji. Ze strony Starostwa Powiatowego do chwili obecnej nie było 

odpowiedzi w tej sprawie. 
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Do p-ktu 5-ego c 

 Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod 

głosowanie uchwałę  zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Rypin na 2013 rok. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 14 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 5 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXV/145/13 stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do p-ktu 6-ego 

Wiesław Skonieczny – inspektor urzędu gminy przedłożył informację w 

sprawie uchylenia uchwały Nr XXIV/139/12 Rady Gminy Rypin z dnia 28 grudnia 

2012 r. w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości obowiązującej na terenie Gminy Rypin. Uchylenie w/w uchwały 

wiąże się z koniecznością dokonania zmiany w załączniku tj. wskazania kwoty 

opłaty odpadów komunalnych. 

 

Do p-ktu 6-ego a 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 6-ego b 

 Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie uchylenia uchwały. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 14 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 6 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXV/146/13 stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do p-ktu 7-ego 

Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy poinformował, że 

główna zmiana w nowym projekcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji 

dotyczy wyliczenia stawki przez mieszkańca. 

 

Do p-ktu 7-ego a 

 Adam Szalkowski – przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi 

rady gminy przedstawił pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Do p-ktu 7-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 7-ego c 

 Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi obowiązującej na terenie Gminy Rypin. 
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Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 14 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 7 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXV/147/13 stanowi załącznik do protokołu. 
 

Do p-ktu 8-ego 

 Wiesław Skonieczny – inspektor urzędu gminy  przedstawił informację w 

sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Rypin. Regulamin określa sposób odbierania odpadów od mieszkańców gminy, 

m.in. w jaki sposób powinny być gromadzone odpady selektywne, rodzaje 

pojemników przeznaczonych do zbierania odpadów, częstotliwość i sposób ich 

odbioru oraz inne warunki jakie muszą być spełnione w związku z utrzymaniem 

czystości i porządku na terenie nieruchomości. Następnie poinformował, że nie ma 

pozytywnej opinii ze strony nadzoru w sprawie w/w regulaminu.  
 

Do p-ktu 8-ego a 

Adam Szalkowski – przewodniczący  Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi Rady 

przedstawił pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Do p-ktu 8-ego b 

Pytania, uwagi zgłosili: 

1/ Jan Pankowski – wiceprzewodniczący rady gminy 

Pytał kiedy sołtysi otrzymają deklaracje o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w celu przekazania jej mieszkańcom. Przypomniał, że od 

1 marca muszą też rozdać mieszkańcom nakazy podatkowe. 

 

2/ Wiesław Skonieczny – inspektor urzędu gminy 

Wyjaśnił, że deklaracje zostały już przekazane do druku i w uzgodnieniu z wójtem 

gminy będą dostarczone sołtysom w dniu 25 lutego 2013 r. tj. w poniedziałek. 

 

3/ Wiesława Sokołowska – radna 

Zaproponowała, aby w związku z wypełnianiem deklaracji oraz krótkim terminem 

ich realizacji przeprowadzić zebrania wiejskie w poszczególnych miejscowościach. 

 

4/ Janusz Tyburski – wójt gminy 

Poinformował, że nie widzi przeszkód w realizacji spotkań z mieszkańcami. 

Spotkania można ustalić z pracownikiem urzędu Panem Wiesławem Skoniecznym. 

 

5/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

W nawiązaniu do wypowiedzi wójta gminy poinformował, że należałoby ustalić 

wspólnie z sołtysami harmonogram spotkań w danym sołectwie, ponieważ zebranie 

wiejskie zwołuje sołtys.  
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Do p-ktu 8-ego c 

 Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Rypin. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 14 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 8 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXV/148/13 stanowi załącznik do protokołu. 

 

 Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz ogłosił 10 minut 

przerwy w obradach. 
 

Po przerwie. 
 

 Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz po przerwie 

wznowił obrady XXV sesji. 

 

Do p-ktu 9-ego 

Roman Michalski – inspektor urzędu gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych na terenie Gminy 

Rypin, których właścicielem jest Gmina Rypin oraz warunków i zasad korzystania 

z tych przystanków. Poinformował, że w dniu 11.01. 2013 r. wpłynął wniosek firmy 

PKS, która proponuje usytuowanie dwóch przystanków na drogach: Rusinowo – 

Marianki oraz Podole – Rypałki. Nowy wykaz przystanków stanowi załącznik do 

uchwały. 

 

Do p-ktu 9-ego a 

Adam Szalkowski – przewodniczący  Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi Rady 

przedstawił pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Do p-ktu 9-ego b 

Pytania, uwagi zgłosili: 

1/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

Poinformował, że uzasadnienie do uchwały zawiera zapis, że uchwała nie 

podejmuje skutków finansowych dla budżetu gminy. W związku z tym pytał, czy 

gmina nie będzie miała obowiązku postawienia wiaty lub kosza, co będzie wiązało 

się z kosztami. 

 

2/ Roman Michalski – inspektor urzędu gminy 

Poinformował, że sytuacja taka może nastąpić w późniejszym okresie. Gmina ma 

takie możliwości, ale nie ma takiego obowiązku.  
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Do p-ktu 9-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych na 

terenie Gminy Rypin, których właścicielem jest Gmina Rypin oraz warunków i 

zasad korzystania z tych przystanków.  

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 14 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 9 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXV/149/13 stanowi załącznik do protokołu. 
 

Do p-ktu 10-ego i 10-ego a 

Adam Szalkowski – przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi rady 

gminy przedstawił informację w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości  położonych we wsi Głowińsk: działkę o powierzchni 0,0654 ha, 

stanowiącą własność Gminy Rypin na działkę o powierzchni 0,0774 ha stanowiącą 

własność Pana Jana Kiełkowskiego. Zamiana pozwoli na uregulowanie stanu 

prawnego drogi gminnej Głowińsk – Głowińsk oraz poprawę dokumentacji bez 

ponoszenia kosztów. Następnie przedstawił pozytywną opinię komisji w tej 

sprawie. 

 

Do p-ktu 10-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 10-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 14 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 10 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXV/150/13 stanowi załącznik do protokołu. 
 

Do p-ktu 11-ego i 11-ego a 

Adam Szalkowski – przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi rady 

gminy przedstawił informację w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości  położonych w miejscowości Głowińsk: działki o powierzchni 

0,0514 ha oraz działki o powierzchni 0,0080 ha, które stanowią własność Pana Jana 

Kiełkowskiego. Nabycie nieruchomości pozwoli na poszerzenie działek oraz ułatwi 

zagospodarowanie terenu przyległego do świetlicy wiejskiej w miejscowości 

Głowińsk. Następnie przedstawił pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Do p-ktu 11-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 
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Do p-ktu 11-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 14 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 11 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXV/151/13 stanowi załącznik do protokołu. 
 

Do p-ktu 12-ego 

Marek Paweł Śmiechewicz przedstawił treść pisma, które wpłynęło w dniu 12 

grudnia 2012 r. od Wojewody Kujawsko – Pomorskiego. W przedmiotowym piśmie 

Pan Rafał Klatt poinformował Wojewodę o naruszeniu przez Radnego Rady Gminy 

Rypin Pana Adama Szalkowskiego przepisu art. 24f ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym.  Następnie poinformował, że pismo zostało 

przekazane Komisji Rewizyjnej rady gminy, celem zajęcia stanowiska. Poprosił 

przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Wiesławę Sokołowską o przedstawienie 

stanowiska komisji. 

 

Do p-ktu 12-ego a 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła 

stanowisko komisji w sprawie niewystąpienia przyczyny wygaśnięcia mandatu 

radnego Adma Szalkowskiego, stanowiące załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Do p-ktu 12-ego b i c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz otworzył dyskusję. 

 

W dyskusji głos zabrali: 

1/ Rafał Klatt – radny 

Poinformował, że chodzi o wyjaśnienie czy Gminna Spółka Wodna w Rypinie ma 

swoją siedzibę w urzędzie gminy.  

 

2/ Mirosław Kowalski – radny 

Poinformował, że dzięki radnemu gminy Adamowi Szalkowskiemu możemy 

zawdzięczać wiele poprzez swoją społeczną pracę, którą wykonywał dla 

społeczeństwa w ostatnich latach. Następnie zwrócił uwagę radnemu Rafałowi 

Klattowi, że nie powinno dojść do takiej nietypowej sytuacji.  

 

3/ Wiesława Sokołowska – radna 

Wyjaśniła radnemu Rafałowi Klattowi, że Komisja Rewizyjna w trakcie posiedzeń 

zapoznała się z dokumentacją i zwróciła uwagę na adres Spółki, który został 

wskazany do założenia rachunku bankowego. Gminna Spółka Wodna w Rypinie 

nie posiada żadnego majątku trwałego. Jedynym jej majątkiem jest obuwie robocze 

dla pracowników. Gminna Spółka Wodna jest formą organizacyjną i utrzymuje się 

ze składek członkowskich Spółki. Radny Adam Szalkowski nie uchyla się od pracy 

wykonywanej dla społeczności kierując Spółką już od siedmiu lat.  
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4/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

Poinformował, że radny Rafał Klatt zapytał o siedzibę Gminnej Spółki Wodnej w 

Rypinie. Przytoczył § 1 ust. 2 Statutu GSW: ,,Siedzibą spółki jest Rypin”, nie 

określony jest numer siedziby ale liczy się stan faktyczny. § 10 ust. 1 Statutu mówi 

o tym, że ,,Dla prowadzenia działalności statutowej spółka może utworzyć biuro 

spółki. Na utworzenie biura wymagana jest zgoda Walnego Zgromadzenia 

Delegatów”. W związku z powyższym skierował pytanie do radnego Adama 

Szalkowskiego czy delegaci Spółki ustanowili w formie uchwały zapis dotyczący 

utworzenia biura dla prowadzenia swojej działalności statutowej? 

 

5/ Adam Szalkowski – radny 

Odpowiadając przewodniczącemu rady gminy Markowi Pawłowi Śmiechewiczowi 

wyjaśnił, że nie ma takiego zapisu w dokumentacji Spółki. Nigdy też, ze strony 

Zarządu GSW nie było wniosku w sprawie wynajęcia biura dla prowadzenia 

działalności Spółki. Poinformował również, że na terenie województwa kujawsko – 

pomorskiego funkcjonują 24 spółki wodne, które mają różne nazwy. 

 

6/ Marek Paweł Śmiecheiwcz – przewodniczący rady gminy 

Przedstawił § 1 ust. 2 Statutu GSW ,, Spółka wodna nosi nazwę: Gminna Spółka 

Wodna zwana dalej spółką”. Wieloznaczność wynika z tego, że jest to określenie 

terenu działalności, ale nie określony cel właścicielski. Nadzór nad działalnością 

GSW sprawuje Starosta. Następnie przytoczył treść art. 24f ust. 1 ustawy z dnia 8 

marca 1990 r. o samorządzie gminnym, który mówi o tym, że ,,Radni nie mogą 

prowadzić działalności gospodarczej na własny rachunek lub wspólnie z innymi 

osobami z wykorzystaniem mienia komunalnego gminy, w której radny uzyskał 

mandat, a także zarządzać taką działalnością lub być przedstawicielem czy 

pełnomocnikiem w prowadzeniu takiej działalności”. Porównując Statuty innych 

Spółek poinformował, że istnieją Spółki, które prowadzą działalność z zapisem w 

Statucie np. zyski z działalności gospodarczej. W Statucie GSW w Rypinie 

prowadzenie działalności nie jest przewidziane. Stwierdził, że w jego prywatnej 

ocenie nie zachodzi konflikt w łączeniu mandatu radnego oraz wykonywaniu 

funkcji przewodniczącego Gminnej Spółki Wodnej w Rypinie przez radnego 

Adama Szalkowskiego. Następnie skierował pytanie do radnej Wiesławy 

Sokołowskiej czy Spółka była dofinansowywana przez gminę? 

 

7/ Wiesława Sokołowska – radna 

Odpowiadając przewodniczącemu rady gminy wyjaśniła, że w trakcie posiedzeń 

komisji wyjaśnień udzielili skarbnik gminy oraz wójt gminy. Gmina nie 

dofinansowywała Spółki oraz nie zawierała żadnych umów. Wcześniej były 

rozmowy w sprawie dofinansowania Spółki, ale dofinansowanie to nie zostało 

wykonane. 
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8/ Rafał Klatt – radny 

Poinformował, że w 2011 r. na działalność Gminnej Spółki Wodnej w Rypinie 

przeznaczono dofinansowanie w kwocie 30.000 zł. W związku z adresem Spółki 

wyjaśnił, że otrzymał nakaz do zapłaty i na pieczątce był on wskazany. 

 

9/ Wiesława Sokołowska – radna 

W nawiązaniu do wypowiedzi radnego Rafała Klatta wyjaśniła, że kwota 30.000 zł 

była zarezerwowana w budżecie gminy, ale nie doszło do przekazania środków 

Gminnej Spółce Wodnej. Zabezpieczenie kwoty wiązało się z możliwością 

pozyskania środków z zewnątrz. 

 

10/ Adam Szalkowski – radny 

Odpowiadając radnemu Rafałowi Klattowi wyjaśnił, że w dokumentach Spółki 

wskazany jest jej adres i nie może on używać innego.  

 

11/ Rafał Klatt – radny 

Poinformował radnego Adama Szalkowskiego, że posiada jego podpis: Gminna 

Spółka Wodna w Rypinie, ul. Lipnowska 4. Jeżeli zajdzie potrzeba to przekaże go 

Wojewodzie. Jego zdaniem zachodzi wykorzystanie mienia komunalnego przez 

Gminną Spółkę Wodną w Rypinie. 

 

12/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

Poinformował, że należy pamiętać o pierwotnym artykule Wojewody, która 

nakazuje radzie podjęcie stanowiska: Czy radny Adam Szalkowski prowadzi 

działalność gospodarczą. Jak wynika z dokumentacji oraz Statutu nie ma zapisu o 

prowadzeniu działalności gospodarczej. Następnie zapytał radnego Rafała Klatta 

jakiego rodzaju zyski jego zdaniem są pozyskiwane w przypadku Gminnej Spółki 

Wodnej w Rypinie? 

 

13/ Rafał Klatt – radny 

Odpowiadając przewodniczącemu rady gminy wyjaśnił, że nie posiada żadnych 

materiałów dotyczących Gminnej Spółki Wodnej w Rypinie i nie ma możliwości 

sprawdzenia czy Spółka otrzymywała dofinansowanie. 

 

14/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

Skierował pytanie do skarbnika gminy Pani Małgorzaty Czajkowskiej. Czy gmina 

zawierała umowy cywilnoprawne ze Spółką oraz czy były wystawiane faktury na 

Gminną Spółkę Wodną w Rypinie? 

 

15/ Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy 

Odpowiadając przewodniczącemu rady gminy poinformowała, że gmina nie 

zawierała umów cywilnoprawnych z Gminną Spółką Wodną w Rypinie oraz nie 

wystawiała faktur na Spółkę. 
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16/ Rafał Klatt – radny 

Zapytał czy czyszczenie rowów gminnych nie jest pracą wykonywaną na mieniu 

gminy? 

 

17/ Adam Szalkowski – radny 

Nawiązując do wypowiedzi radnego Rafała Klatta wyjaśnił, że rowy gminne o 

powierzchni około 24 km zostały szczegółowo oznakowane i oczyszczane są ze 

środków budżetu gminy. W roku ubiegłym Gminna Spółka Wodna pomagała 

gminie w wykonywaniu tych prac. Poinformował również, że ma prawo 

wykonywać prace społecznie będąc przy oczyszczaniu rowu np. oceniając 

wykonywaną pracę.  

 

18/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

Skierował pytanie do skarbnika gminy Pani Małgorzaty Czajkowskiej. Czy były 

zwierane umowy między gminą a radnym Adamem Szalkowskim? 

 

19/ Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy 

Odpowiadając przewodniczącemu rady gminy poinformowała, że gmina nie 

podpisywała żadnych umów z radnym Adamem Szalkowskim. 

 

20/ Rafał Klatt – radny 

Poinformował, że dokumentacja zostanie przekazana Wojewodzie celem zajęcia 

decyzji w powyższej sprawie. 

 

21/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

Poinformował, że na dzisiejszej sesji rada gminy zajmie stanowisko podejmując 

uchwałę, która wraz z dokumentacją zostanie przekazana Wojewodzie. Wyjaśnił, że 

żaden z radnych nie jest adwokatem czy też prawnikiem i tylko na podstawie 

zebranych materiałów wyciągnięte zostaną wnioski. Następnie zapytał czy ktoś 

jeszcze chce zabrać głos w tej sprawie? 

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

     

Do p-ktu 12-ego d 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie zajęcia stanowiska w przedmiocie niewystąpienia przyczyny 

wygaśnięcia mandatu radnego. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

(12 głosów ,,za” i 1 ,,wstrzymującym”) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 12 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXV/152/13 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do p-ktu 13-ego a 

Janusz Tyburski – wójt gminy przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym: 
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 24.01.2013 r. uczestnictwo w spotkaniu w Agencji Nieruchomości Rolnych, 

 29.01.2013 r. rozstrzygnięto przetarg na zakup paliwa, który wygrała 

Firma ESKA, 

 30.01.2013 r. uczestnictwo w spotkaniu sprawozdawczym Zarządu 

Stowarzyszenia Gmin Ziemi Dobrzyńskiej, 

 1.02.2013 r. uczestnictwo w zebraniu w miejscowości Dylewo, 

 6.02.2013 r. dokonano otwarcia drogi w miejscowości Linne, 

 7.02.2013 r. uczestnictwo w spotkaniu w Banku Spółdzielczym w 

Brodnicy, którego urząd gminy jest klientem, 

 11.02.2013 r. dokonano przekazania pojazdów OSP. Wcześniej 

użytkowany samochód pożarniczy przez OSP w Sadłowie został  

przekazany do OSP w Stępowie. Natomiast OSP w Godziszewach 

otrzymała samochód pożarniczy wcześniej użytkowany przez jednostkę w 

Stępowie, 

  14.02.2013 r. nastąpiło podpisanie aktu notarialnego na budowę studni 

głębinowej w Starorypinie Prywatnym, 

 uczestnictwo w zebraniach OSP. W dniu 04.05.2013 r. nastąpi nadanie 

Sztandaru dla Zarządu Oddziału Gminnego Związku Ochotniczych Straży 

Pożarnych RP w Rypinie, 

 na bieżąco realizowane są prace remontowe m.in.: 

 kontynuacja budowy pomieszczenia socjalno – technicznego w 

miejscowości Kowalki, 

 położono płytki podłogowe i ścienne oraz zamontowano 3 

grzejniki w pomieszczeniu gospodarczym – świetlica w 

Starorypinie, 

 wykonano instalację do ciepłej wody w łazienkach w Gimnazjum 

w Kowalkach, 

 wykonano 3 drzwi zewnętrzne drewniane do budynku 

gospodarczego w Szkole Podstawowej w Sadłowie, 

 wykonano przedłużenie komina z blachy i zamontowano na 

budynku socjalnym w miejscowości Marianki, 

 zakończono wycinkę drzew (53 szt.) przy drodze Starorypin – 

Iwany, 

 wycięto 6 drzew przy rowie w miejscowości Ławy k/p. 

Mikołajczyk, 

 kontynuacja wymiany wodomierzy w miejscowości Sadłowo, 

 wykonano i postawiono wiaty przystankowe w miejscowości 

Puszcza i Stawiska, 

 odśnieżono drogi asfaltowe i gruntowe w sołectwach oraz 

posypano piaskiem i solą drogi asfaltowe. 
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Do p-ktu 13-ego b 

Pytania uwagi zgłosili: 

1/ Rafał Klatt – radny 

Skierował pytanie do wójta gminy czy podjęto działania w sprawie realizacji 

przetargu na wyposażenie świetlicy wiejskiej w Dębianach? 

 

Odpowiedzi udzielił; 

1/ Janusz Tyburski – wójt gminy 

Szczegółowo przedstawił harmonogram czynności związanych z użytkowaniem 

świetlicy wiejskiej w Dębianach: 

 30.11.2012r. dokonano odbioru budynku świetlicy wiejskiej, 

 15.01.2013r. kontrola Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego, 

 15.01.2013r. kontrola Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej, 

która w zajętym stanowisku nie wniosła sprzeciwu i uwag, 

 18.01.2013r. postanowienie Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego o nie zgłaszaniu sprzeciwu i uwag, 

 28.01.2013r. kontrola Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, 

 6.02.2013r. wydano decyzję na użytkowanie świetlicy, 

 12.02.2013r. złożono wniosek o płatność w Urzędzie Marszałkowskim, 

 20.02.2013r. uprawomocnienie się decyzji Powiatowego Inspektora 

Nadzoru Budowlanego. 

 

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 13 porządku obrad. 

 

Do p-ktu 14-ego a 

W wolnych wnioskach głos zabrali: 

1/ Adam Szalkowski – radny 

Podziękował wszystkim radnym za wyrozumiałość i nie oddanie głosów przeciw w 

głosowaniu nad uchwałą. 

 

2/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

W nawiązaniu do wypowiedzi radnego Adama Szalkowskiego wyjaśnił, że jeśli 

zaistniałyby przesłanki dotyczące prowadzenia działalności, to sympatia radnych 

nie miałaby wpływu. Głosowanie wynikało z przeprowadzonej analizy materiału. 

 

3/ Jan Dytrych – radny 

Poinformował, że Gminna Spółka Wodna w Rypinie składa się z rolników. Gdyby 

doszło do sytuacji powołania Prezesa Spółki, stworzenia biura, opłacania podatku i 

składek ZUS to w ten sposób rolnicy zostaliby pogrążeni. Następnie w imieniu 

rolników złożył podziękowania radnemu Adamowi Szalkowskiemu za pracę 

wykonywaną dla dobra społeczności.  

 

4/ Jadwiga Podgórska – radna 

Zwróciła się z prośbą do wójta gminy o wykonanie tablicy ogłoszeń z kłódką we 

wsi Borzymin.  
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5/ Jan Pankowski – radny 

Zaproponował, aby podczas Jarmarku Wielkanocnego można wprowadzić 

możliwość zakupu sadzonek drzewek  np. świerku. Następnie w związku z 

prowadzonym gazociągiem z miasta Brodnicy pytał czy jest możliwość 

podłączenia się. 

 

6/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

Poinformował, że liczy na podjęcie inicjatywy ze trony urzędu w sprawie 

organizacji spotkań z mieszkańcami  w celu przekazania informacji dotyczących 

gospodarki odpadami. Poprosił, aby polityka informacyjna była bardziej 

dynamiczna. Następnie zaproponował spotkanie informacyjne w sołectwie 

Sadłowo w dniu 05.03.2013 r. o godz. 1400. Spotkanie zostało też skonsultowane z 

sołtysem sołectwa.  

 

7/ Piotr Pawłowski – radny Rady Powiatu w Rypinie 

Złożył podziękowania radnym gminy za zrealizowanie przy współpracy ze 

Starostwem Powiatowym odcinka drogi z ul. Lipnowskiej w stronę miejscowości 

Kowalki. Poinformował, że aby móc wziąć udział w programie na przebudowę 

dróg należy mieć wyznaczone odcinki proponując odcinek drogi do miejscowości 

Sadłowo. Przypomniał również, że wcześniej zgłaszał informację aby niezależnie 

od inwestycji, które trzeba realizować zastanowić się na koniecznością poprawy 

istniejących dróg – tych, które były wykonane 20 lat temu. Należy budować 2 km 

nowych, ale trzeba pamiętać i uruchamiać poprzednie odcinki dróg. Następnie 

zwrócił się z prośbą o rozważenie możliwości złożenia wniosku budowy drogi 

gminnej  łączącej miejscowości Rypin – Wąpielsk, Rypin – Brodnica. W trakcie 

budowy drogi byłaby możliwość przebudowy oraz modernizacji skrzyżowania.  

 

8/ Ryszard Potwardowski – radny Rady Powiatu w Rypinie 

W nawiązaniu do wypowiedzi radnego powiatu Pana Piotra Pawłowskiego 

poinformował, że stara się od 2 lat dopingować, aby wójtowie gmin i Starosta w 

ramach dobrej współpracy doszli do rozmów w sprawie usuwania drzew i krzewów 

z dróg powiatowych. W roku ubiegłym powiat zakupił koparkę i może w jakiś 

sposób udałoby się wspólnie podjąć stosowne działania. Przypomniał również, że 

powierzchnia dróg na terenie powiatu wynosi 211 km, z czego 50 km jest w bardzo 

złym stanie, pozostałe też wymagają poprawy, ale niestety nie można pozyskać 

środków na ich remont. Następnie przedstawił informację dotyczącą kształcenia 

młodzieży, która powinna kończyć szkoły zawodowe z zawodem w określonym 

kierunku. Poinformował o spotkaniu Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w  Domu 

dziecka. Miesięczne utrzymanie dziecka to koszt 2.800 zł, a w rodzinie zastępczej 

700 zł. Dla przykładu podał postawę śp. radnego Ireneusza Zabłockiego. Rodzina 

radnego wychowywała i wychowuje dzieci z Domu dziecka, w której były i są 

szczęśliwe. Prosił aby chętne rodziny wzięły pod opiekę dzieci przebywające w 

Domu dziecka dzięki czemu staną się one obywatelami lepiej przygotowanymi do 

życia. 
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9/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

Zgodził się z wypowiedzią radnego powiatowego Ryszarda Potwardowskiego w 

temacie kształcenia młodzieży. Wyraził swoje zadowolenie, że temat budowy dróg 

w 2014r. staje na etapie rozmów w bieżącym roku. Jego zdaniem jest to dobry 

sygnał, aby tego typu inwestycje omawiać z pewnym wyprzedzeniem. Nie stoi nic 

na przeszkodzie, aby przeprowadzić rozmowy w ramach spotkań radnych bądź 

komisji. 

 

10/ Rafał Klatt – radny 

Zgłosił problem popękanej drogi, w której powstały dziury. Jest to droga w 

miejscowości Zakrocz w stronę Dębian. 

 

11/ Barbara Marchewka – sołtys sołectwa Głowińsk 

Poinformowała, że na przekazanie deklaracji, które sołtysi otrzymają w 

poniedziałek będą mieli 3 dni. Oznacza to, że będą musieli dotrzeć do 

mieszkańców 2 razy. Głosy mieszkańców w tej sprawie są negatywne. Nawiązując 

do sprawy radnego Adama Szalkowskiego poinformowała, że rzadko spotyka się 

człowieka działającego w ten sposób dla dobra społeczeństwa. Następnie zwróciła 

się do radnego Rafała Klatta, aby swoją energię spożytkował dla dobra gminy. 

  

Do p-ktu 14-ego b 

Odpowiedzi na wolne wnioski, zapytania informacje udzielił: 

1/ Janusz Tyburski – wójt gminy: 

W odpowiedzi dotyczącej tablic ogłoszeń w miejscowości Borzymin 

poinformował, że miejscowość ta posiada 2 tablice ogłoszeń, jedną przy przystanku 

autobusowym a drugą przy sklepie spożywczym. Jeżeli zrobiony zostanie 

precedens do założenia tablicy zamykanej na kłódkę to zajdzie potrzeba 

zamontowania takiej tablicy w każdej miejscowości, co wiąże się z kosztami. 

 

2/ Jadwiga Podgórska – radna 

W odpowiedzi na pytanie wójta gminy Janusza Tyburskiego poinformowała, że 

każdy ma prawo do zgłoszenia takiej prośby. 

 

3/ Janusz Tyburski – wójt gminy 

Wyjaśnił radnej Jadwidze Podgórskiej, że wykonanie takich tablic wiąże się z 

kosztami. Ślusarz ma do wykonania wiele prac remontowych. Poinformował, że 

zrobi kalkulację kosztów wykonania tablic ogłoszeń. Następnie: 

- odpowiadając radnemu Janowi Pankowskiemu poinformował, że temat gazociągu 

omówiony zostanie w późniejszym terminie,  

- w sprawie spotkania w miejscowości Sadłowo poinformował przewodniczącego 

rady gminy, że sprawdzi datę spotkania w kalendarzu. Jeżeli nie będzie innych 

spotkań to chętnie spotka się z mieszkańcami. Następnie zaproponował, aby sołtysi 

po sesji ustalili z nim daty spotkań w poszczególnych sołectwach, 
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- w nawiązaniu do budowy dróg poinformował, że w odpowiedzi na pismo ze 

Starostwa Powiatowego podane zostały 4 odcinki dróg. Gmina Rypin w 2014 r. też 

zaplanowała etap budowy dróg. 

 

4/ Tomasz Jezierski – prezes ZOG ZOSP RP w Rypinie 

Podziękował za samochód pożarniczy, który otrzymała jednostka OSP w Stępowie. 

Następnie poinformował, że uhonorowaniem dla jednostek OSP będą uroczystości 

związane z otrzymaniem sztandaru dla Oddziału Związku Gminnego. 

 

5/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy  

Poinformował, że w związku z ufundowaniem sztandaru dla Związku OSP, 

Społeczny Komitet Sztandaru dla Zarządu Oddziału Gminnego Związku 

Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej Polskiej w Rypinie, którego jest 

przewodniczącym zwrócił się do osób prywatnych z prośbą o wsparcie finansowe 

w tym celu. Następnie podziękował za dobry odzew w tej sprawie i pozytywne 

przyjęcie inicjatywy. Sztandar ten będzie sfinansowany ze środków publicznych 

oraz będzie świadczył o indywidualnym zainteresowaniu społeczeństwa. 

 

Do p-ktu 15-ego 

 Przewodniczący rady gminy – Marek Paweł Śmiechewicz podziękował za 

udział w obradach  i na tym zamknął obrady XXVI  sesji Rady Gminy Rypin. 

 
 

 

      Protokołowała                                                        Przewodniczący Rady  

                                

   Agnieszka Liszewska                                              Marek Paweł Śmiechewicz 
 

 

 
 


